

Jack Edward Ackworth and April Gordon Kovach *Appellants*

v.

Her Majesty The Queen *Respondent*

INDEXED AS: R. v. ACKWORTH

File No.: 19248.

1987: October 13.

Present: Dickson C.J. and Beetz, Estey, McIntyre, Le Dain, La Forest and L'Heureux-Dubé JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR ONTARIO

Criminal law — Conspiracy — Elements of conspiracy — Appellants and a co-accused charged on separate counts with conspiracy to traffic in two narcotics — Proof of conspiracy to do any one of the prohibited acts supporting conviction.

Criminal law — Interception of private communications — Invalidity of basket clause authorizing interception of private communications if there are reasonable and probable grounds to believe interception may assist in inquiry — Invalid clause severable from the rest of authorization.

APPEAL from a judgment of the Ontario Court of Appeal, *sub nom. R. v. Paterson* (1985), 44 C.R. (3d) 150, 18 C.C.C. (3d) 137, allowing an appeal from the judgment of Killeen Co. Ct. J., summarized at 11 W.C.B. 253, setting aside the acquittals and ordering new trials. Appeal dismissed.

D. Fletcher Dawson, for the appellant Ackworth.

Christopher A. W. Bentley, for the appellant Kovach.

Michael R. Dambrot, for the respondent.

The judgment of the Court was delivered orally by

THE CHIEF JUSTICE—We will not be calling upon you, Mr. Dambrot. We are not persuaded that the Court of Appeal for Ontario erred in allowing the appeal by the Crown from the judg-

Jack Edward Ackworth et April Gordon Kovach *Appellants*

c.

Sa Majesté La Reine *Intimée*

RÉPERTORIÉ: R. C. ACKWORTH

N° du greffe: 19248.

1987: 13 octobre.

Présents: Le juge en chef Dickson et les juges Beetz, Estey, McIntyre, Le Dain, La Forest et L'Heureux-Dubé.

EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE L'ONTARIO

Droit criminel — Complot — Éléments du complot — Les appelants et un coaccusé sont accusés sous des chefs séparés de complot en vue de faire le trafic de deux stupéfiants — La preuve d'un complot en vue de perpétrer l'un des actes interdits justifie la déclaration de culpabilité.

Droit criminel — Interception des communications privées — Clause générale autorisant l'interception des communications privées s'il existe des motifs raisonnables et probables de croire que l'interception peut faciliter l'enquête — Clause invalide dissociable du reste de l'autorisation.

POURVOI contre un arrêt de la Cour d'appel de l'Ontario, *sub nom. R. v. Paterson* (1985), 44 C.R. (3d) 150, 18 C.C.C. (3d) 137, qui a accueilli un appel interjeté contre le jugement du juge Killeen de la Cour de comté, résumé à 11 W.C.B. 253, et a infirmé les acquittements et ordonné la tenue de nouveaux procès. Pourvoi rejeté.

D. Fletcher Dawson, pour l'appellant Ackworth.

Christopher A. W. Bentley, pour l'appellant Kovach.

Michael R. Dambrot, pour l'intimée.

Version française du jugement de la Cour prononcé oralement par

LE JUGE EN CHEF—M^e Dambrot, nous n'avons pas besoin de vous entendre. Nous ne sommes pas convaincus que la Cour d'appel de l'Ontario a commis une erreur en accueillant l'appel interjeté

ment of Killeen Co. Ct. J. at trial and in setting aside the acquittals and ordering new trials.

We accordingly dismiss the present appeal.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellant Ackworth: Cohen, Melnitzer, London.

Solicitors for the appellant Kovach: Norman Peel, Q.C., London; Bentley, McNair & Butkus, London.

Solicitor for the respondent: F. Iacobucci, Ottawa.

par le ministère public contre le jugement rendu en première instance par le juge Killeen de la Cour de comté, en infirmant les acquittements et en ordonnant des nouveaux procès.

^a Nous sommes d'avis de rejeter le présent pourvoi.

^b *Jugement en conséquence.*

Procureurs de l'appellant Ackworth: Cohen, Melnitzer, London.

^c *Procureurs de l'appellant Kovach: Norman Peel, c.r., London; Bentley, McNair & Butkus, London.*

Procureur de l'intimée: F. Iacobucci, Ottawa.